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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 26.01.2024, în ședința ordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, convocată 

prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 19 din 19.01.2024 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat 

al României şi Imnul Uniunii Europene. 

Se intonează cele două imnuri. 

 

Doamnelor și domnilor consilieri, sunt prezenți la ședința noastră de astăzi 30 de colegi. 

(Absenți: dna Cristina Breșug, dl Tiberiu-Leonard Nichiteanu și dl Andron Țîmpău) 

Participă la şedinţă doamna director al Direcției Juridice din cadrul Consiliului Județean, 

directorii și doamnele directori din aparatul de specialitate și bineînțeles, domnii și doamnele directori 

ai instituțiilor subordonate care fac obiectele proiectelor de hotărâre.  

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde un număr de 21 de puncte, din care 18 sunt 

proiecte de hotărâri. 

Pentru buna desfășurare a ședinței noastre și pentru a pune în aplicare tot ceea ce ne-am 

propus, propun suplimentarea ordinii de zi cu 2 proiecte, respectiv: 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea exercitării dreptului de preempțiune de către Unitatea 

Administrativ Teritorială - Județul Botoșani, pentru achiziționarea imobilului situat în județul 

Botoșani, comuna Durnești, localitatea Guranda, înscris în Cartea Funciară Nr. 53077, care include 

monumentul istoric cod BT-II-m-B-01987 cu denumirea de „Conacul Alexandrescu" și demararea 

procedurilor în vederea achiziționării acestuia (Proiect nr. 24 din 22.01.2024). 

- Proiect de hotărâre privind însușirea Planului Strategic al Autorității Teritoriale de Ordine 

Publică Botoșani pe anul 2024. (Proiect nr. 25 din 23.01.2024) 

Proiectele propuse suplimentar vor fi incluse pe ordinea de zi înaintea proiectului pentru care 

avem nevoie de vot secret. 

Pentru toate proiectele de hotărâre avem avize favorabile de la comisiile de specialitate. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi? Nu avem. 

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii prin 

licitație publică a unui spațiu amplasat în imobilul „Dispensar comasat nr. 4”, situat în municipiul 

Botoșani, str. Primăverii nr. 8, precum și a documentației de atribuire aferentă licitației. (Proiect nr. 

5 din 12.01.2024) 

Spațiul solicitat aparține domeniului privat al Județului Botoșani și este concesionat de un 

cabinet medical individual, până în data de 01.03.2024. 

Propun scoaterea la licitație a spațiului cu datele de identificare prevăzute în anexele la 

prezentul proiect de hotărâre. Bineînțeles, destinația, durata și prețul minim le aveți în documentațiile 

tehnice. Licitația va fi organizată de către Consiliul Județean, așa cum a fost făcută și la celelalte 

spații supuse închirierii. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea costului mediu lunar 

de întreţinere și a contribuției lunare datorate de beneficiarii, aparținătorii și/sau reprezentanții legali 

ai acestora pentru serviciile furnizate de Unităţile de Asistenţă Medico-Socială Suliţa, Suharău, 

Mihăileni, Flămânzi, Ștefănești și Săveni, judeţul Botoşani. (Proiect nr. 6 din 12.01.2024) 

Așa cum s-a procedat și în anii anteriori, conform legislației în vigoare, la stabilirea 

cuantumului costului mediu lunar de întreținere, sunt luate în calcul următoarele cheltuieli:  

- cheltuieli de personal pentru personalul nemedical;  

- cheltuieli cu bunuri și servicii;  

- reparații, consolidări, dotări.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind stabilirea costului mediu lunar 

de întreţinere pentru asistaţii din centrele rezidenţiale publice pentru persoanele cu handicap din 

cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Botoşani. (Proiect nr. 7 din 

12.01.2024) 

În cazul în care nevoile individuale ale persoanei cu handicap nu pot fi asigurate în 

localitatea/judeţul în a cărei/cărui rază teritorială îşi are domiciliul, persoana cu handicap poate fi 

îngrijită şi protejată într-un centru aflat în altă unitate administrativ-teritorială. Decontarea cheltuielilor 

dintre autorităţile publice locale se face pe baza costului mediu lunar al cheltuielilor efectuate în luna 

anterioară de centrul în care persoana cu handicap este îngrijită şi protejată.  

Potrivit legii, Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului are obligația de a 

stabili costul mediu lunar de cheltuieli, iar noi analizăm și vă supunem spre aprobare. În acest sens, a 

fost întocmit proiectul de hotărâre.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea duratei concediului de 

odihnă suplimentar pentru funcționarii publici din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și 

Protecția Copilului Botoșani. (Proiect nr. 9 din 16.01.2024) 

Potrivit legislației în vigoare, în anumite condiții, salariații pot beneficia de concediu de 

odihnă suplimentar. 

Pe baza criteriilor şi a determinărilor făcute, durata efectivă a acestui concediului se aprobă 

de consiliul județean, pentru salariații din serviciile publice județene, precum și din unitățile 

subordonate, conform art.21 din Hotărârea Guvernului nr.250/1992. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 
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Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unor bunuri 

din domeniul public al județului Botoșani în domeniul privat al acestuia, în vederea scoaterii din 

funcțiune, demolării, respectiv casării. (Proiect nr. 10 din 17.01.2024) 

Bunurile în cauză reprezintă o clădire care nu mai este utilizată de foarte mulți ani și este 

într-o stare avansată de degradare. Vorbim și despre alte unități de compostare individuală, containere 

din plastic, o autogunoieră compactoare cu un grad avansat de uzură. Toate aceste obiecte de inventar 

îndeplinesc durata de amortizare de la darea lor în folosință.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind declararea unor bunuri de interes 

public județean și darea acestora în administrarea Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 

Copilului Botoșani. (Proiect nr. 11 din 17.01.2024) 

Prin proiect se propune introducerea în domeniul public al județului Botoșani și darea în 

administrarea DGASPC Botoșani a unor bunuri rezultate în urma unor investiții realizate pe parcursul 

anilor 2022 și 2023. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 7 de pe ordinea de zi: . Proiect de hotărâre pentru aprobarea cotizației Județului 

Botoșani pentru anul 2024 către Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „ECOPROCES” Botoșani. 

(Proiect nr. 13 din 17.01.2024) 

Așa cum s-a procedat și în anii anteriori, Județul Botoșani este membru asociat în Asociația 

de Dezvoltare Intercomunitară „ECOPROCES” Botoșani, fiind parte semnatară în cadrul contractului 

de asociere pentru implementarea Proiectului ”Sistem integrat de management al deșeurilor în județul 

Botoșani”.  

Conform prevederilor legale, fiecare asociat are obligația să plătească o cotizație anuală.  

Prin urmare, Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „ECOPROCES” Botoșani propune 

pentru Județul Botoșani, cotizația aferentă anului 2024 în cuantum de 929.596,00 lei, care va fi plătită 

în tranșe trimestriale egale din bugetul propriu județean pentru anul 2024. 

Nivelul tranșelor trimestriale aferente cotizației propuse pentru anul 2024 sunt la nivelul 

cotizației aprobate pentru trimestrul IV al anului 2023.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru aprobarea cotizaţiei Județului 

Botoșani pentru anul 2024 către Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUA BOTOŞANI”. 

(Proiect nr. 14 din 17.01.2024) 

Așa cum am spus anterior, proiectele sunt similare. Județul Botoșani este membru asociat în 

Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „AQUA” Botoșani. Conform prevederilor legale, sursele de 
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venit ale asociației sunt cotizațiile asociaților și alte contribuții de la bugetele locale ale acestora, 

fiecare asociat având obligația să plătească o cotizație anuală. 

Cotizaţia aferentă anului 2024 pentru Județul Botoșani este în cuantum de 928.000 lei și va 

fi plătită în tranșe egale. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (29 de voturi „pentru”; 1 „neparticipare” – dl. 

Deleanu Constantin Dan) 

 

Punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcții al 

Bibliotecii Județene „Mihai Eminescu” Botoșani, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 

Botoșani nr. 143 din 30.06.2021, modificat prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr. 272 din 

21.12.2022. (Proiect nr. 15 din 18.01.2024) 

Modificările pe care le propun se referă la o promovare în clasă și avansări în gradații 

superioare a unor salariați corespunzătoare tranșelor de vechime în muncă, în conformitate cu 

prevederile legii salarizării şi a reglementărilor specifice în vigoare. Precizez că numărul de posturi 

aprobat se menține neschimbat.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind achitarea contribuţiei Judeţului 

Botoşani la Agenţia pentru Dezvoltare Regională Nord-Est Piatra Neamţ în sumă de 2.122.000 lei, 

din bugetul propriu al județului Botoșani pe anul 2024, pentru Fondul de Dezvoltare Regională, 

Biroul Regional de Cooperare Transfrontalieră Iași şi Biroul Regional de Cooperare Transfrontalieră 

Suceava. (Proiect nr. 16 din 18.01.2024) 

Potrivit Legii nr. 315/2004 privind dezvoltarea regională în România, contribuția la Fondul 

de Dezvoltare Regională  trebuie aprobată anual prin hotărâre a Consiliului Județean. 

Prin urmare, propun aprobarea achitării din bugetul judeţului Botoșani pentru anul 2024 a 

sumei de 2.122.000 lei.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind achitarea cotizaţiei anuale a 

Judeţului Botoşani la Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară EURONEST– Iaşi în sumă de 

29.706,60 euro, din bugetul propriu al județului Botoșani, pentru anul 2024. (Proiect nr. 17 din 

18.01.2024) 

Județul Botoșani, în calitate de membru fondator al A.D.I EURONEST, contribuie, ca toți 

ceilalți membri fondatori, la finanțarea activității Asociației.  

Valoarea cotizației, așa cum am spus-o anterior, este de 29.706,60 euro, corespunzător sumei 

de 0,075 euro/locuitor, la o populație rezidentă de 396.088 locuitori, fiind luate în calcul datele 

statistice furnizate de site-ul oficial al Institutului Național de Statistică. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de 

parteneriat între Consiliul Judeţean Botoşani şi Societatea de Ştiinţe Matematice Filiala Botoşani, în 

vederea cofinanţării cu suma de 20.000 lei pentru Concursul Interjudeţean „Dimitrie Pompeiu”, ediţia 

a XXII-a. (Proiect nr. 18 din 18.01.2024) 

Prin urmare, Societatea de Ştiinţe Matematice Filiala Botoşani a solicitat Consiliului Judeţean 

Botoşani acordul cu privire la încheierea unui protocol de parteneriat în domeniul cultural-ştiinţific. 

Obiectul protocolului îl reprezintă colaborarea părţilor în domeniul cultural-ştiinţific, prin desfăşurarea 

unor activităţi care să îmbunătăţească pregătirea matematică a elevilor.  

Contribuţia financiară a Consiliului Judeţean Botoşani în acest proiect va fi în valoare de 

20.000 lei, sumă acordată cu destinaţie specială pentru organizarea şi desfăşurarea în bune condiţii a 

Concursului Interjudeţean „Dimitrie Pompeiu”, care va fi organizat la Botoșani în perioada 10-12 mai 

2024. 

Consiliul Județean Botoșani a sprijinit financiar organizarea a jumătate din cele 22 de ediții 

ale acestui concurs de matematică. Această inițiativă vine în sprijinul direct al elevilor și contribuie 

activ la dezvoltarea și îmbunătățirea cunoștințelor și pregătirii matematice a elevilor noștri. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind achitarea cotizaţiei Judeţului 

Botoşani la Uniunea Naţională a Consiliilor Judeţene din România, pentru anul 2024. (Proiect nr. 19 

din 18.01.2024) 

Consiliul Judeţean Botoşani este parte componentă a Uniunii Naţionale a Consiliilor 

Judeţene din România. Conform prevederilor Statutului UNCJR, fiecărui membru îi revine o cotizaţie 

anuală de plată, în baza datelor comunicate cu privire la numărul de locuitori ai judeţului.  

Astfel, nouă ne revine o cotizație de 113.991,51 lei. Prin urmare, propun includerea acestei 

sume în bugetul Consiliului Judeţean pentru anul 2024.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 14 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind modificarea, în fază de 

propunere, a Criteriilor pentru stabilirea ordinii de prioritate în soluţionarea cererilor de locuinţe şi în 

repartizarea locuinţelor destinate închirierii, pentru specialişti din sănătate, din Blocul de locuinţe 

realizat prin Agenția Națională pentru Locuințe, situat în municipiul Botoșani, str. Ștefan cel Mare, 

nr. 39, aprobate prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr. 73 din 31.03.2021. (Proiect nr. 20 

din 18.01.2024) 

Prin Hotărârea Guvernului nr. 1257/2023 s-au modificat Normele metodologice pentru 

punerea în aplicare a prevederilor Legii nr. 152/1998 privind înfiinţarea Agenţiei Naţionale pentru 

Locuinţe, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 962/2001, motiv pentru care trebuie să actualizăm 
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și noi criteriile pentru stabilirea stabilirea ordinii de prioritate în soluționarea cererilor de locuințe și 

în repartizarea locuințelor destinate închirierii pentru specialiștii din sănătate.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 15 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind ajustarea, cu indicele prețurilor 

de consum (IPC) comunicat de Institutul Național de Statistică (INS) pentru perioada iunie - 

decembrie 2023, a tarifelor aferente activităților serviciului de salubrizare prestate de către operatorul 

de salubrizare Asocierea Diasil Service S.R.L. Suceava și aprobarea Actului Adițional nr. 16/2024 la 

Contractul de delegare a gestiunii, prin concesiune, a activității de administrare a stațiilor de transfer, 

sortare a deșeurilor municipale și administrare a depozitului de deșeuri -  Județul Botoșani nr. 

12016/02.08.2016. (Proiect nr. 21 din 18.01.2024) 

Societatea Diasil Service S.R.L. Suceava solicită Consiliului Județean ajustarea tarifelor 

aplicate cu indicele prețurilor de consum comunicat de Institutul Național de Statistică pentru 

perioada iunie – decembrie 2023. 

Solicitarea operatorului este în conformitate cu prevederile legale și contractuale și este 

susținută de documentația de ajustare a tarifelor de operare, elaborată în conformitate cu prevederile 

Normelor metodologice de stabilire, ajustare sau modificare a tarifelor pentru activitățile de 

salubrizare, precum şi de calculare a tarifelor/taxelor distincte pentru gestionarea deșeurilor şi a 

taxelor de salubrizare, aprobate prin Ordinul A.N.R.S.C. nr. 640/2022. 

Dacă sunt dezbateri?  

 

Domnul Bogdan Dăscălescu: 

Aici aș interveni eu. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă rog. 

 

Domnul Bogdan Dăscălescu: 

Bună ziua! Ținând cont că doar acum 6 luni a mai fost o ajustare a tarifelor, consider că am 

putea amâna această nouă creștere a tarifelor, ținând cont de faptul că veniturile populației nu se 

indexează în același ritm. De aceea nu pot susține acest proiect și grupul PNL se va abține la vot. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule vicepreședinte! Eu doar vă propun aplicarea legislației în vigoare, 

aplicarea ordinului ANRSC care spune foarte clar că aceste tarife trebuie indexate după o perioadă 

de minim trei luni. Noi am avut o indexare cu indicele de inflație anul trecut în luna august, au trecut 

6 luni și mai mult decât atât, suntem în situația în care operatorul ne poate da în judecată. Drept 

urmare, toate persoanele care se vor abține sau vor vota împotrivă, rog secretariatul ședinței să fie 

nominalizate individual, pentru ca în situația în care suntem dați în judecată, să știe că votează în 

cunoștință de cauză. 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Ne amenințați? 

 



7 

Doamna Doina Federovici: 

Nu este o amenințare, este o realitate. Dacă suntem dați în judecată și instanța spune că nu 

am aplicat legislația în vigoare, cineva trebuie să plătească. În consecință, este un vot asumat al 

fiecăruia dintre dumneavoastră. Dacă mai sunt alte intervenții? Nu sunt. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (16 voturi „pentru”; 14 „abțineri” – dl. Bogdan 

Corneliu Dăscălescu, dl Cristian Andrici, dna Daniela Aramă, dl Lucian-Dinu Aroșoaie, dl Ionuț 

Gireadă, dna Mariana-Mirela Saucă, dl Zlei Dimitre Cătălin, dl Maxim Ovidiu-Constantin, dna 

Abăcioaei Rodica, dl Alecsandru Gabriel-Augustin, dl Vrajotis Lazăr Claudiu, dna Holca Agnes-

Mihaela, dl Nazare Gheorghe, dna Marocico Floarea) 

Este o prevedere legală pe care trebuie să o ducem la îndeplinire. 

 

Punctul 16 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor 

de traseu pentru operatorii de transport rutier a căror oferte au fost stabilite câştigătoare pentru traseele 

din Grupa nr.13 în cadrul procedurii de atribuire a contractelor de delegare a gestiunii serviciului 

public de transport judeţean de persoane prin curse regulate în aria teritorială de competenţă a UAT 

- Judeţul Botoșani şi stabilirea tarifelor practicate de către aceştia. (Proiect nr. 22 din 18.01.2024)  

În cadrul procedurii de atribuire a contractelor de delegare a gestiunii serviciului public de 

transport judeţean de persoane prin curse regulate, un lot, respectiv Grupa nr. 13 compus din 6 trasee 

a fost contestat la Consiliului Național de Soluționare a Contestațiilor.  

CNSC a respins contestația ca nefondată, prin urmare contractul aferent lotului nr.13 (Grupa 

nr. 13) se atribuie ofertantului declarat câștigător. 

Aprobarea emiterii licențelor de traseu și a tarifelor medii lei/km/loc licitate constituie o 

cerință obligatorie pentru începerea operării pe traseele adjudecate de către operatorii de transport. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 17 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

organizare şi funcţionare a Unității de Asistență Medico-Socială „Dr. Elena Popovici” Flămânzi din 

subordinea Consiliului Judeţean Botoşani. (Proiect nr. 23 din 19.01.2024) 

Prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr. 240 din 21.12.2023 s-au aprobat 

organigrama și statul de funcții ale Unității de Asistență Medico-Socială „Dr. Elena Popovici” 

Flămânzi. 

În consecință, Unitatea de Asistență Medico-Socială „Dr. Elena Popovici” Flămânzi a 

înaintat o propunere de modificare a regulamentului de organizare și funcționare, pe care vi-l propun 

dezbaterii și votului dumneavoastră.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 de voturi „pentru”) 

 

Punctul 18 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea exercitării dreptului 

de preempțiune de către Unitatea Administrativ Teritorială - Județul Botoșani, pentru achiziționarea 

imobilului situat în județul Botoșani, comuna Durnești, localitatea Guranda, înscris în Cartea Funciară 
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Nr. 53077, care include monumentul istoric cod BT-II-m-B-01987 cu denumirea de „Conacul 

Alexandrescu" și demararea procedurilor în vederea achiziționării acestuia (Proiect nr. 24 din 

22.01.2024). 

Prin urmare, prin adresa transmisă și înregistrată la Consiliul Județean Botoșani cu 

nr.1430/19.01.2024, proprietarul Malfatti Benjamin Nino, transmite Înștiințarea privind intenția de 

vânzare și solicită punctul de vedere al Consiliului Județean Botoșani privind exercitarea dreptului de 

preemțiune pentru achiziționarea imobilului situat în județul Botoșani, comuna Durnești, localitatea 

Guranda. Acest imobil este înscris în Lista Monumentelor Istorice aprobată prin Ordinul ministrului 

culturii și cultelor nr. 2.314/2004. 

Distinși colegi, proprietarul a mai cerut de 2 ori punctul nostru de vedere privind exercitarea 

dreptului de preempțiune. Ca și atunci, ținând cont de oportunitatea achiziționării „Conacului 

Alexandrescu” în vederea reabilitării și includerii în circuitul public, dar și de faptul că după 

retrocedarea monumentului istoric au rămas în domeniul privat al județului Botoșani bunuri imobile 

(clădiri și rețele utilități), propun aprobarea exercitării dreptului de preempțiune de către Consiliul 

Județean Botoșani a „Conacului Alexandrescu” și a suprafeței de teren aferentă, situate în satul 

Guranda, comuna Durnești, precum și demararea procedurilor de achiziționare a acestuia. 

Vă reamintesc faptul că încă de la prima solicitare a dreptului de preempțiune, am precizat 

că autoritatea județeană este singura capabilă să salveze de la ruine acest monument istoric. De altfel, 

se și vede că timp de trei ani investitorul care vrea să preia acest conac nu a reușit nici măcar să 

perfecteze actele de vânzare-cumpărare, darămite să mai și inițieze și să implementeze un proiect în 

această zonă. Deci, eu vă propun să ne menținem punctul de vedere, pentru că dorim să ne exercităm 

acest drept de preempțiune asupra acestui imobil și să îl salvăm de la paragină.   

Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Nu am înțeles. Ne menținem punctul de vedere? Care, doamna președinte? 

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă propun să achiziționăm, în sensul acesta. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Ați spus bine. Și eu mă gândeam și îmi reaminteam, cred că este a treia oară. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Este a treia oară, da.  

 

Doamna Mirela Saucă: 

Se vede disperarea proprietarului de a scăpa de această belea, cu ghilimelele de rigoare. Noi, 

consilierii liberali, ne-am susținut și argumentat de fiecare dată punctul de vedere, cu argumente 

științifice, medicale, economice. Suntem consecvenți, rămânem pe același punct de vedere, deci vom 

vota împotriva acestui proiect și înainte de asta aș adresa o întrebare celor care susțin acest proiect: 

ar locui acolo 2-3 zile, în clădirea aceea, alături de familii? Poate și-ar trimite soacrele, dar copiii în 

nici un caz. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Este punctul dumneavoastră de vedere. Acolo sunt făcute determinări, prin urmare, dacă 

acest investitor sau potențial investitor care nu mai reușește să ducă la bun sfârșit această procedură, 
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poate să realizeze acolo o investiție cu adresabilitate nu doar pentru locuitorii județului, ci și pentru 

cei din afara sa, mă întreb noi de ce nu am putea?  

 

Doamna Mirela Saucă: 

Numai o secundă, doamna președinte! Vreau să vă mai spun un lucru: v-am spus, de fiecare 

dată ne-am argumentat punctul de vedere. Am discutat cu un medic epidemiolog, am spus și acum 2-

3 ani prin vocea colegilor noștri: marele și primul risc acolo, la acea clădire, este al constructorului 

care va trebui să refacă acea clădire. Deci, există un risc maxim. Am spus și repetăm: în străinătate 

aceste clădiri se dărâmă sau, dacă se construiesc, după utilizarea lor timp de 10 ani maxim, sunt arse 

pur și simplu. Deci este un risc major. Doamna doctor, cred că sunteți de aceeași părere cu mine. 

Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Acolo vorbim despre un monument istoric, nimeni nu îl va demola vreodată pentru că este 

în patrimoniul nostru, al județului Botoșani și al României. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Valoarea istorică, faptul că este un obiectiv de patrimoniu, îl admirăm, este foarte frumos, 

dar de la distanță.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Am înțeles. Rugămintea mea este să adresați aceeași întrebare și investitorului, sau 

potențialului investitor, pentru că suntem în aceeași ecuație.  

Dacă nu mai sunt alte intervenții, vă aduc la cunoștință că pentru acest proiect de hotărâre 

avem nevoie de o majoritate calificată, adică de 2 treimi. 

Drept urmare, vă supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost respins. (16 voturi „pentru”; 14 voturi „împotrivă”) 

 

Punctul 19 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind însușirea Planului Strategic al 

Autorității Teritoriale de Ordine Publică Botoșani pe anul 2024. (Proiect nr. 25 din 23.01.2024) 

În conformitate cu prevederile Regulamentului de organizare și funcționare a Autorității 

Teritoriale de Ordine Publică, a fost elaborat și aprobat Planul Strategic al Autorității Teritoriale de 

Ordine Publică Botoșani pentru 2024, fixând totodată obiectivele și indicatorii de performanță 

minimali. Potrivit prevederilor legale, Planul Strategic trebuie prezentat în ședința Consiliului 

Județean Botoșani, în vederea însușirii acestuia.  

Și în acest an, prin ATOP se vor desfășura în școli campanii anti-bullying, activități de 

prevenire a conducerii sub influența alcoolului și a drogurilor, activități de conștientizare a riscurilor 

asupra siguranței rutiere, concursuri ce au ca scop consolidarea informațiilor dobândite în urma 

participării la activitățile informativ- preventive. De asemenea, se are în vedere implicarea elevilor 

sub formă de voluntariat în activitățile preventive, precum și implicarea părinților și a cadrelor 

didactice în activitățile inițiate de aceste instituții. 

Vreau să vă aduc la cunoștință că toate campaniile desfășurate anul trecut, indiferent că au 

fost desfășurate prin ISU Botoșani, prin Inspectoratul Județean de Jandarmi, prin Inspectoratul 

Județean de Poliție, toate și-au atins scopul în sensul că au beneficiat de o participare foarte bună din 

partea partenerilor noștri, indiferent că vorbim despre elevi de gimnaziu sau despre tinerii de peste 

18 ani.  
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Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 

 

Punctul 20 de pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre privind aprobarea componenței 

actualizate a Colegiului Director al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului 

Botoșani. (Proiect nr. 12 din 17.01.2024) 

Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Botoșani a solicitat actualizarea 

componenței nominale a membrilor Colegiului Director, motivat de schimbările intervenite la nivelul 

structurii organizatorice și a reprezentanților desemnați de Consiliul Județean Botoșani. 

Colegiul director al DGASPC este constituit din secretarul general al judeţului, directorul 

executiv, directorii executivi adjuncţi, personalul de conducere din cadrul Direcţiei generale, precum 

şi 3 şefi ai altor servicii publice de interes județean/local. 

Pentru cele 3 persoane care provin din serviciile publice de interes județean/local propun 

menținerea d-lui Petrușcă Ady – șef Serviciul Public Comunitar de Evidență a Persoanelor al județului 

Botoșani, a d-nei Sainenco Ala – manager al Memorialului Ipotești – Centrul Național de Studii 

„Mihai Eminescu” și a d-nei Apetria Gabriela – director al Școlii Profesionale Speciale „Ion Pillat” 

Dorohoi. 

 

Deoarece prin acest proiect se propune desemnarea unor persoane de către consiliul județean, 

trebuie să votăm secret prin urmare, vă rog să propuneți trei colegi de-ai noștri pentru comisia de 

numărare a voturilor. 

 

Domnul Dorin Birta: 

Bună ziua, stimați colegi! Din partea grupului PSD îl propun pe domnul Marian Sergiu. 

 

Domnul Bogdan Dăscălescu: 

Din partea grupului PNL, domnul Gabriel Alecsandru și domnul Nazare. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Supun la vot propunerile făcute.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Comisia de numărare a voturilor a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (30 voturi 

„pentru”) 

 

Procedura de vot este următoarea: fiecare membru al consiliului județean va primi  un 

buletin de vot. 

În cabina de vot, cine este de acord cu persoana propusă va lăsa netăiat numele acesteia. În 

cazul în care nu este de acord, va tăia cu o linie numele persoanei în cauză. 

După exercitarea votului secret, buletinul se introduce în urnă. La terminarea votului, 

Comisia de numărare va centraliza și va întocmi procesul-verbal privind rezultatul votului. 

Înainte de a începe votul secret, vreau să mai parcurgem câțiva pași. Dacă nu aveți obiecțiuni, 

aș vrea să aprobăm conținutul procesului verbal al ședinței noastre din data de 17 ianuarie 2024. Nu 

aveți obiecțiuni. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 
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Punctul 23 de pe ordinea de zi: Diverse.  

a) Raport privind activitatea Comisiei pentru Protecția Copilului Botoșani în anul 2023. L-

ați primit, cu siguranță. 

b) Raport semestrial privind activitatea de soluționare a petițiilor (iulie – decembrie 2023). 

Mai vin eu cu o completare și vreau să vă aduc la cunoștință faptul că în cele 12 ședințe 

ordinare și cele 16 ședințe extraordinare care au avut loc pe parcursul anului 2023, împreună, am 

adoptat nu mai puțin de 251 de hotărâri de Consiliu Județean. De asemenea, pentru buna desfășurare 

a activității Consiliului Județean, au fost emise 323 de dispoziții ale președintelui Consiliului 

Județean.  

Deci, cam aceasta este munca în legislativul nostru pe parcursul anului trecut.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Doamna președinte, îmi cer scuze că intervin! Vreau să îi dau un răspuns ca să știe că am 

votat în cunoștință de cauză.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă rog! 

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Conform Organizației Mondiale a Sănătății, nu știu să existe vreun microorganism acum, în 

2024, care să nu poată să fie distrus. Adică avem atâtea substanțe pe care bănuiesc că echipele de 

specialiști le vor folosi și atunci riscul epidemiologic este minim, aproape de zero. Dacă gândim 

procedural, pentru orice patologie cu transmitere pe cale aeriană, spitalul, instituția respectivă ar 

trebui închise o perioadă pentru că s-ar putea transmite. Nu asta este procedura. Atunci Spitalul de 

Pneumoftiziologie ar trebui să fie închis de fiecare dată când intră un pacient care transmite TBC. La 

fel și serviciul de urgență. Deci, sunt niște proceduri care sunt respectate, iar riscul epidemiologic este 

minim, aproape zero. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumim, doamna consilier! 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

O secundă! În același timp, neexercitându-ne dreptul de preempțiune, dăm aripi 

investitorului, nu îl mai blocăm și atunci el poate face investiții acolo, poate vinde imobilul în privat. 

Îi dorim mult succes! I-am făcut un bine astăzi.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Domnule consilier, acestea deja este un alt motiv. Acesta este un alt motiv, nu cel pe care l-

ați invocat. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Noi am argumentat cu argumente științifice, medicale și economice de fiecare dată. Deci nu 

era singurul, doamna doctor, dar este unul dintre ele.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Aici mi-ați cerut punctul meu de vedere, pe care vi l-am dat. Mulțumesc!   
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Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc pentru intervenții! Eu doar reiterez, timp de trei ani nu au făcut absolut nimic. 

Am fi avut posibilitatea să achiziționăm cele 16 hectare de teren și acel imobil frumos de altfel.  

 

Domnul Dorin Birta: 

Numai o secundă aș dori să intervin. Ținând cont de configurația Consiliului Județean, 

propun ca pentru următoarele comisii de numărare a voturilor să se respecte configurația Consiliului 

Județean, și anume PSD, PNL, PRO România. Vă mulțumesc! Și la mulți ani, domnule Gabriel 

Galan! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Într-adevăr, astăzi este ziua de naștere a colegului nostru. La mulți ani! 

 

Domnul Sergiu Marian: 

Bună ziua, stimați consilieri! La mulți ani, domnule consilier județean Gabriel Galan! 

Începe procedura de vot. 

Se prezintă la vot doamna președinte a Consiliului Județean Botoșani, doamna Federovici 

Doina-Elena. 

 

Îl invităm să voteze pe domnul vicepreședinte Birta Dorin. 

Domnul vicepreședinte Dăscălescu Corneliu-Bogdan. 

Doamna consilier județean Abăcioaei Rodica. O invităm să voteze. 

Domnul consilier județean Alecsandru Gabriel-Augustin. Îl invităm la vot. 

Îl așteptăm pe domnul consilier județean Andrici Cristian. 

Doamna consilier județean Aramă Daniela. O așteptăm să preia buletinul de vot. 

Domnul consilier județean Aroșoaie Lucian-Dinu. 

Doamna consilier județean Breșug Cristina este absentă. 

Îl invităm la vot pe domnul consilier județean Deleanu Constantin Dan.  

Urmează sărbătoritul de astăzi, domnul consilier județean Galan Gabriel. 

Îl invităm la vot pe domnul consilier județean Gavrilaș Doru Costel. 

Urmează domnul consilier județean Gireadă Ionuț. 

Urmează doamna consilier județean Guraliuc Elena-Ramona. 

O invităm la vot pe doamna consilier județean Holca Agnes Mihaela.  

Votează doamna consilier județean Hrimiuc Galia. 

O invităm să preia buletinul de vot pe doamna consilier județean Jurgiu Mioara Paula. 

Domnul consilier județean Manolache Ciprian. Îl așteptăm la vot. 

Urmează subsemnatul, Marian Sergiu. 

O așteptăm pe doamna consilier județean Marocico Floarea. 

Doamna consilier județean Hrițcu Lafontain Mihaela.  

Domnul consilier județean Maxim Ovidiu – Constantin. 

Urmează doamna consilier județean Murgu Cristina Andreea. 

Votează domnul consilier județean Nazare Gheorghe. 

Urmează domnul consilier județean Nichiteanu Tiberiu-Leonard. Este absent. 

Îl invităm la vot pe domnul consilier județean Olaru Cătălin-Cristian. 

Domnul consilier județean Pătrăuceanu Constantin Neculai. Îl așteptăm. 

Urmează domnul consilier județean Pintilei Grosu Cristian. 

Urmează doamna consilier județean Saucă Mariana-Mirela. 
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Domnul consilier județean Țîmpău Andron. Este absent. 

O invităm la vot pe doamna consilier județean Vaipan Raluca.  

Preia buletinul de vot domnul consilier județean Vrajotis Lazăr-Claudiu. 

Îl așteptăm să preia ultimul buletin de vot pe domnul Zlei Dimitre Cătălin. 

 

Stimați consilieri județeni, procesul de votare s-a încheiat. Comisia va număra voturile. 

Mulțumesc! 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Domnul Sergiu Marian: 

Doamna președinte, comisia a numărat voturile.  

Proces verbal încheiat astăzi, 26.01.2024, privind desemnarea unui număr de trei șefi ai 

serviciilor publice de interes județean în Colegiul Director al Direcției Generale de Asistență Socială 

și Protecția Copilului. Pe buletinele de vot au fost trecuți: doamna Sainenco Ala, doamna Apetria 

Gabriela și domnul Petrușcă Ady.  

După efectuarea votului propriu-zis și numărarea voturilor, s-a constatat că cei trei 

candidați au numărul de 30 de voturi valabil exprimate. 

Drept pentru care s-a încheiat procesul verbal. 

Vă mulțumesc! 

  

Doamna Doina Federovici: 

Distinși colegi, supun la vot proiectul de la punctul 20 cu excepția persoanelor pentru care 

s-a votat secret. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 

 

Pentru că ordinea de zi a fost epuizată, vă consult dacă avem interpelări la secțiunea clasică 

de Interpelări? Nu avem.  

Mulțumesc! Weekend frumos! 

 

 

 

PREȘEDINTE, 

Doina Elena FEDEROVICI 

  

 

 

DIRECȚIA JURIDICĂ, ADMINISTRAȚIE PUBLICĂ LOCALĂ 

DIRECTOR EXECUTIV 

Amalia MARIAN 

 

 

 

                     Întocmit,  

                    Inspector, 

                         Marilena Miron 


